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З А П И С Н  И К 
са 16. сједнице Представничког дома Парламентарне скупштине 

Босне и Херцеговине 
 

 
 Шеснаеста сједница Представничког дома Парламентарне скупштине Босне 
и Херцеговине одржана је у три дијела – 12.01. 18.01. и 31.01-01.02. 2000. године. 
 

Првом дијелу сједнице – (12. јануара) присуствовало је 35 посланика – из 
Федерације БиХ 22 из Републике Српске 13. Одсуство са сједнице  најавили су: Иво 
Мијачевић и Ана Хавел из здравствених разлога, Љубомир Зовко, Аднан Јахић и 
Раденка Балта због службеног пута. Одсуствовао је и посланик Сафет Оручевић, 
који није најавио изостанак. 
 Предсједавајући мр Мирко Бањац упознао је посланике о приједлогу 
дневног реда који је усаглашен на састанку Колегија са представницима 
посланичких клубова. 
 У дискусији поводом приједлога дневног реда  учествовали су посланици 
Никола Шпирић, Сејфудин Токић, Едхем Бичакчић, Мирко Бањац, Бранко Докић, 
Расим Кадић и Ибрахим Спахић. 
 Послије расправе о приједлогу дневног реда предсједавајући је сумирао 
приједлоге за допуну дневног реда, па је,  уз консултацију са предлагачима,  заузет 
став да се на нареднoj сједници Дом изјасни о приједлозима да се у дневног реда 
уврсте сљедеће тачке, из разлога да се испоштује прописана процедура за 
разматрање материјала: 

- Информација Предсједништва БиХ и Савјета министара БиХ о учешћу 
БиХ у реализацији Декларације Самита пакта за стабилност у 
Југоисточној Европи, као и Резолуција Парламентарне скупштине БиХ о 
Пакту и ангажовању БиХ  у вези са радним столовима Пакта за 
стабилност у Југоисточној Европи (предлагач Ибрахим Спахић). 

- Информација о броју издатих пасоша и броју натурализованих 
држављана у периоду 1991-1999. године,(Н. Шпирић – С.Токић) 

- Приједлог закључака у вези са посјетом Хашима Тачија  државном и 
политичком руководству БиХ,(предлагач Н. Шпирић) 

 
Такође су, на основу расправе о приједлогу  дневног реда,  заузети и сљедећи 
ставови: 
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- да се нацрти закона о суду, о тужилаштву,  о правобранилаштву, о 

управним споровима  и о важности јавних исправа у БиХ ставе на дневни 
ред када о њима  Уставно-правна комисија достави мишљења. 

- да се досадашња стална тачка дневног реда “посланичка питања “ 
преформулише  тако да гласи:”Одговори на посланичка питања и питања 
посланика” 

- Нацрт закона о трезору институција БиХ одложен док предлагач не 
достави 

 образложење  Нацрта закон. 
Пошто су усаглашени претходни ставови, Представнички дом је за 16. сједницу  
једногласно усвојио сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д: 
 

1. Давање сагласности за ратификацију: 
a) Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и 

Финневере ПЛЦ, који ђелује у име државног фонда за гаранције о 
одређеним комерцијалним кредитима, (потписан 1.10.1999. у 
Сарајеву на енглеском језику); 

б)  Споразума  о репрограмирању 1998. између Савјета министара БиХ и 
Ехпорт Девелопмент Цорпоратион, Цанада, (потписан 1.10.1999. у 
Сарајеву на енглеском језику); 

ц) Споразума И између Савјета министара БиХ и Оестерреицхисцхе 
Контроллбанк Актенгеселлсцхалт, Виенна/Аустрија, у функцији 
заступника Републике Аустрије, (потписан 11.6.1999. у Сарајеву на 
енглеском језику); 

д)  Споразума о реорганизацији дугова између Владе Француске и Владе 
БиХ, (потписан 6.7.1999. у Паризу на енглеском језику); 

е) Билатералног Споразума између БиХ и Цомпаниа Еспанола се Сегурос 
де Цредито а ла Ехпортацион С.А. о репрограмирању спољног дуга 
Босне и Херцеговине, (потписан 4.10.1999. у Сарајеву на енглеском 
језику); 

ф) Споразума између Владе Краљевине Данске и Савјета министара 
Босне и Херцеговине о консолидацији дуга Босне и Херцеговине 
према Краљевини Данској, (потписан 19.11.1999. у Сарајеву на 
енглеском језику); 

г) Одлуке о ратификацији укупног дуга Босне и Херцеговине према 
Краљевини Норвешкој; 

х)  Споразума између Савјета министара БиХ и Оффице Натионал ду 
Дуцроире који дјелује као одговарајућа институција Краљевине 
Белгије о консолицацији, опросту и репрограмирању одређених 
дугова (потписан 14.7.1999. у Сарајеву на енглеском језику); 

и)  Споразума о репрограмирању дуга између Савјета министара БиХ и 
Краљевине Шведске, (потписан 6.7.1999. у Сарајеву на енглеском 
језику); 

ј) Споразума између Владе Босне и Херцеговине и Владе Савезне 
Републике Њемачке о преузимању, смањењу и консолидацији 
спољних дугова Босне и Херцеговине, (потписан 10.9.1999. у Бону на 
енглеском језику); 
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к) Споразума између Владе Сједињених Америчких Држава и Савјета 
министара Босне и Херцеговине о консолидацији, опросту и 
репрограмирању одређених дугова који се дугује Влади САД-а или 
њеним агенцијама или се гарантују или осигуравају од стране Владе 
САД-а или њених агенција (потписан 19.8.1999. у Сарајеву на 
енглеском језику); 

л) Споразума између Босне и Херцеговине и Конфедерације Швајцарске 
о репрограмирању дуга Босне и Херцеговине, (потписан  24.9.1999. у 
Сарајеву на енглеском језику); 

м) Трговинског споразума између Савјета министара БиХ и Владе Чешке 
Републике (потписан 22.5.1998. у Прагу на бос., срп., хрватск., 
енглеском и чешком језику); 

н) Споразума о потицању и реципрочној заштити инвестиција између 
БиХ и Краљевине Холандије (потписан 13.5.1998. у Сарајеву на 
енглеском језику); 

о) Споразума између БиХ и Арапске Републике Египат о потицању и 
реципрочној заштити инвестиција (потписан 11.3.1998. на бос., 
арапском и енглеском језику у Каиру); 

п) Трговинског споразума између Савјета министара БиХ и Владе 
Арапске Републике Египат (потписан 11.3.1998. у Каиру); 

р)  Споразума о реципрочном унапређењу и заштити инвестиција између 
БиХ и Владе Државе Катар (потписан 1.6.1998. у Сарајеву на 
енглеском и арапском језику). 

2. Извјештај Комисије -  Колегија  о настојању за постизање сагласности: 
- о Закону о граничној државној служби БиХ, 
- о Закључцима предлагача посланика Николе Шпирића и Халида 

Гењца поводом разматрања одговора Централне банке Босне и 
Херцеговине, 

- Давање сагласности за именовање главног ревизора и замјеника 
3. Извјештај о извршењу Буџета  институција Босне и Херцеговине и 

међународних обавеза  БиХ за период јануар-септембар 1999. године; 
4. Нацрт Буџета институција Босне и Херцеговине и међународних обавеза 

БиХ за 2000. годину; 
5. Нацрт  закона о извршењу Буџета  институција Босне и Херцеговине и 

међународних обавеза БиХ за 2000. годину; 
6. Извјештај о проведеној јавној расправи и изјашњавање предлагача о 

нацртима: 
a) Изборног закона (предлагач делегат Драго Љубичић), 
б)   Изборног закона (предлагач група посланика СДП-а); 

7. Информација о проведби Закона о царинској политици  и тарифи за 
период 1.1. до 1.12.1999. године; 

8. Приједлог одлуке о организацији Секретаријата Парламентарне 
скупштине БиХ; 

9. Нацрт Пословника Представничког дома Парламентарне скупштине 
БиХ; 

10. Приједлог закона о јавним исправама Босне и Херцеговине; 
11.  Приједлог закона о измјенама и допунама  Закона о путним исправама 

Босне и Херцеговине (предлагачи: посланици Сејфудин Токић и Иво 
Дивковић); 

12. Закон о Савјету минитара Босне и Херцеговине: 
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а) Приједлог  закона о Савјету министара БиХ (предлагачи: посланици 
    Сејфудин Токић и Иво Дивковић), 
б) Приједлог  закона о измјенама и допунама Закона о Свјету министра 
БиХ (предлагач: посланик Вито Ракић), 

13. Закон о празницима и благданима БиХ: 
а) Приједлог   закона о празницима Босне и Херцеговине (предлагачи:   

Сејфудин Токић и Иво Дивковић); 
      б) Нацрт закона о празницима и благданима Босне и Херцеговине; 
14. Нацрт закона о поступку закључивања и извршавања међународних 

уговора; 
15. Посланичка питања. 

 
Ад – 1: Давање сагласности за ратификацију споразума од а) – р) 
 
 Јединствено су разматрани сви споразуми из ове тачке дневног реда. 
 Мишљење Комисије о уставним и правним питањима, Комисије за 
финансије и буџет и Комисије за међународна и спољна питања поднијели су Расим 
Кадић, Никола Шпирић и Иво Дивковић. . 
 Дискутовали су Едхем Бичакчић, Златко Лагумџија, Бранко Докић, Суада 
Муминагић, министар Мирсад Куртовић, Десанка Рађевић и Никола Шпирић. 
 Послије дискусије Представнички дом је једногласно усвојио Одлуку о 
давању сагласности на свих 17 разматраних споразума. 
 Усвојен је закључак да се називи институција у свим споразумима ускладе 
са уставним рјешењима. 
 У расправи поводом споразума посланик Лагумџија је предложио да Дом 
усвоји закључак да надлежно министарство достави Дому информацију о 
проблемима везаним за дуг БиХ према Чешкој и његовим реперкусијама на 
финансијски систем Босне и Херцеговине. 
 Поводом овог приједлога дискутовали су Вито Ракић, министар Мирсад 
Куртовић, Едхем Бичакчић, Харис Силајџић, а потом се дом о приједлогу закључка 
изјаснио. 
 Приједлог закључка није усвојен  (ЗА је гласло 11 посланика, један је гласао 
против, а 20 је било уздржаних). 
 Даље је г. Халид Гењац предложио закључак – да Представнички дом од 
Савјета министара и надлежних министарстава тражи информацију о стању дуга 
субјеката из Босне и Хрцеговине према Чешкој и начелним рјешавањем тог 
проблема.  
 Овим поводом је дискутовао посланик Сејфудин Токић, а затим и  Иво 
Дивковић, који је дао сљедећи приједлог закључка  - да  Савјет министара заједно 
са владама ентитета Федерације БиХ и Републике Српске, усагласи начине и 
приједлоге везане за репрограмирање дуга између Босне и Херцеговине и Чешке. 
 Није усвојен ни један од предложених закључака. 
 Приједлог закључка г. Гењца добио је 12 гласова, а 18 је било уздржаних. 
 Приједлог г. Дивковића добио је 5, а 25 посланика се уздржало.  
 
Ад – 2: Извјештај Комисије Колегија о настојању за постизање сагласности: 

- о Закону о државној граничној служби БиХ, 
- о Закључцима предлагача посланика Николе Шпирића и Халида Гењца 

поводом разматрања Одговора Централне банке БиХ и 
- Давање сагласности за именовање главног ревизора и замјеника 
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Поводом извјештаја дискутовали су  Бранко Докић, Перо Скопљак, Мирко 

Бањац, представник Предсједништва БиХ Мартин Рагуз, Тарик Чаршимамовић, 
Миодраг Деретић, Никола Шпирић, Богић Богићевић, Десанка Рађевић, Сејфудин 
Токић, Ибрахим Спахић, Суада Муминагић и Халид Гењац. 

Послије дискусије обављено је поновно гласање о Приједлогу закона о 
државној граничној служби. 

ЗА Приједлог закона гласало је 19 од 30 присутних посланика. Против је 
гласало 10 посланика. 

Приликом гласања по ентитетима, 10 посланика из Републике Српске 
гласало је против.  

Предсједавајући је констатовао да Закон није прихваћен. 
Предсједавајући је констатовао да је Комисија Колегија постигла сагласност 

о оба закључка који су били предмет усаглашавања. 
Што се тиче давања сагласности за именовање главног ревизора и замјеника, 

предсједавајући је упознао посланике  да је Колегиј заузео став да се о кандидатима 
за главног ревизора и замјенике гласа у пакету из разлога што су кандидати из три 
конститутивна народа. 

У дискусији поводом овог питања учествовали су Никола Шпирић и Бранко 
Докић. Пошто је од стране посланика оспорено изјашњавање о предложеним 
кандидатима у пакету, на приједлог Колегија ова тачка је одложена ради даљих 
консултација са Предсједништвом БиХ као предлагачем. 
 
Ад – 3: Извјештај о извршењу Буџета институција Босне и Херцеговине 
             и међународних обавеза БиХ за период јануар-септембар 1999.   
 
 Предсејдавајући Комисије за финансије и Буџет, г. Никола Шпирић, поднио 
је извјештај те комисије о разматрању предметног извјештаја. 
 У дискусији су учествовали: Суада Муминагић, Златко Лагумџија, министар 
Марко Ашанин, замјеник министра Нуџеим Речица, Иво Дивковић, Суада 
Муминагић, Расим Кадић, Никола Шпирић,Вито Ракић, потпредсједавајући Савјета 
Министара Невен Томић, Харис Силајџић, Ибрахим Спахић, Бранко Докић, Мирко 
Бањац, Сејфудин Токић, Хилмо Неимарлија, Мара Перкановић и Мустафа Памук. 

Дискусија о Извјештају о извршењу Буџета протекла је са доста реплика и 
полемика. Послије дискусије предсједавајући је дао на гласање Извјештај, уз 
закључак да се у складу са сугестијама и приједлозима посланика допуни овај и 
сачини коначан извјештај за 1999. годину. 
 ЗА Извјештај са предложеним закључком гласало је 11 од 27 присутних 
посланика. Против је гласало 9, а 7 посланика се уздржало. Према томе, Извјештај 
није добио потребну већину присутних. 
 Овом тачком завршен је први дио 16. сједнице Представничког дома. 
 
 Други дио 16. сједнице одржан је 18.01.2000. Сједници су присуствовала 34 
посланика. Одсуствовали су Иво Мијачевић, Тарик Чаршимамовић, Сафет 
Оручевић, Ибрахим Спахић, Ана Хавел, Љубомир Зовко, Перо Скопљак, Мунира 
Карић и Раденка Балта. Одсуство, због болести,оправдали су Иво Мијачевић, Перо 
Скопљак и Ана Хавел, а Љубомир Зовко због службеног пута. Други одсутни 
посланици своје одсуство нису најавили нити правдали. 
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Ад – 4: Нацрт буџета институција Босне и Херцеговине 
             и међунарних  обавеза БиХ за 2000 годину 
 
 Никола Шпирић је поднио извјештај Комисије за финансије и Буџет о 
разамтрању Нацрта буџета, а извјештај Комисије за уставна и правна питања 
поднио је Расим Кадић. Дискутовали су Суада Муминагић, Никола Шпирић, Неџад 
Бранковиж, Златко Лагумџија, Едхем Бичакчић, Мара Перкановић, Абдурахман 
Малкић, Вито Ракић, Расим Кадић, Велимир Лoврић  у име предлагача, министар 
Марко Ашанин и Сејфудин Токић. 
 Послије дискусије Представнички дом је прихватио Нацрт буџета 
институција БиХ и међународних обавеза БиХ у 2000. години, под условом да се 
примједбе и сугестије посланика уграде у Приједлог буџета.  
 За Нацрт буџета и закључак гласала су 24 посланика, а 6 их је било 
уздржаних. Нацрт буџета са закључком добио је и ентитетску већину – из ФБиХ 13, 
а из РС 12 посланика.  
 
Ад – 5: Нацрт закона о извршењу буџета институција БиХ 
             и међународних обавеза БиХ за 2000. 
 
 Став Комисије за финансије и буџет о Нацрту закона изнио је пређедавајући 
Комисије Никола Шпирић. 
 У дискусији су учествовали Иво Дивковић, Суада Муминагић, министар 
Марко Ашанин и Неџад Бранковић.  
 Нацрт закона је прихваћен уз закључак да се примједбе и сугестије 
посланика изнесене у дискусији уграде у приједлог закона. За Нацрт закона уз 
закључак гласало је  25 посланика, а 5 посланика се уздржало. 
 
Ад -  6: Извјештај о проведеној јавној расправи и изјашњавање 
              предлагача о нацртима: 

a) Изборног закона (предлагач Драго Љубичић), 
б)   Изборног закона (предлагачи група посланика СДП-а) 

 
a) Нацрт изборног закона БиХ (предлагач Драго Љубичић) 
 

У оквиру ове подтачке уводно излагање поднио је Драго Љубичић у својству 
предлагача. 

У дискусији су учествовали: Златко Лагумџија, Аднан Јахић, Расим Кадић, 
Мара Перкановић, Миодраг Деретић, Сејфудин Токић, Харис Силајџић, Алма Чоло, 
Никола Шпирић, Суада Муминагић, Бранко Докић, Хилмо Неимарлија, Вито 
Ракић, Бранислава Јовановић, Иво Дивковић, Мирко Баковић и Аднан Јахић. 
 
б)   Нацрт изборног закона БиХ (предлагачи група посланика СДП-а) 
 

      У име предлагача уводно излагање поднио је Богић Богићевић.  
У дискусији су учествовали Хилмо Неимарлија, Миодраг Деретић, Сејфудин 

Токић. Говорио је и господин Франсоа Морис, предсједавајући експертске групе за 
израду Нацрта изборног закона предлагача Драга Љубичића.  

Послије дискусије Представнички дом се, на приједлог посланика Златка 
Лагумџије, изјаснио појединачним гласањем (прозивком) о оба нацрта изборног 
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закона. Предсједавајући је на гласање дао питање: Ко је за то да Нацрт изборног 
закона иде у даљу процедуру као основа за израду приједлога закона? 
 
a) Нацрт изборног закона БиХ (предлагач Драго Љубичић) 

ЗА Нацрт су гласали: Миодраг Деретић, Миленка Бошњак, Бранко Докић, 
Бранислава Јовановић, Вито Ракић, Мирко Бањац, Мара Перкановић, Десанка 
Рађевић и Никола Шпирић.  

ПРОТИВ Нацрта закона гласали су: Раифа Алагић, Алма Чоло, Халид  
Гењац, Аднан Јахић, Расим Кадић, Мустафа Памук, Харис Силајџић, Богић 
Богићевић, Златко Лагумџија, Суада Муминагић, Сејфудин Токић, Ивица Пашалић, 
Анита Микулић, Мирко Баковић, Смаил Бећирбашић и Абдурахман Малкић. 

УЗДРЖАНИ су били: Неџад Бранковић и Хилмо Неимарлија. 
Предсједавајући је констатовао да је, од 27 присутних, ЗА гласало 9, 

ПРОТИВ 16, а 2 посланика су били уздржани. 
 

б) Нацрт изборног закона БиХ (предлагачи група посланика СДП) 
ЗА су гласали: Раифа Алагић, Неџад Бранковић, Халид Гењац, Аднан 

Јахић,Расим Кадић, Мустафа Памук, Харис Силајџић,Богић Богићевић, Златко 
Лагумџија, Суада Муминагић,Сејфудин Токић и Абдурахман Малкић. 

ПРОТИВ су гласали: Ивица Пашалић,анита Микулић, Мирко Баковић, 
Миодраг Деретић, Миленка Бошњак, Бранко Докић,Бранислава Јовановић,Вито 
Ракић, Мирко Бањац, Мара Перкановић, Десанка Рађевић и Никола Шпирић. 

УЗДРЖАНИ су били посланици: Алма Чоло, Хилмо Неимарлија и Смаил 
Бећирбашић.  

Предсједавајући је констатовао да је ЗА Нацрт закона гласало 12, а против 
11 посланика. Три посланика су били уздржани. Према томе, ниједан нацрт 
изборног закона није добио већину да би могао послужити као основа за изрду 
приједлога закона.  

Овим је завршен рад другог дијела 16. сједнице. 
 
Трећи дио 16. сједнице одржан је 31.01 – 01.02. 2000.године. Првом дану 

трећег дијела сједнице присуствовало је 30 посланика  -  19 из ФБиХ, 11 из РС. 
Одсуствовали су Иво Мијачевић и Анита Микулић због болести, Златко Лагумџија, 
Љубомир Зовко, и Иво Лозанчић због службеног пута, Миленка Бошњак због 
спријечености, а Едхем Бичакчић, Сафет Оручевић, Мунира Карић и Рденка Балта 
без најаве разлога изостанка. 

Другог дана рада – 01.02. дсуство су оправдали Бранко Докић, Миодраг 
Деретић и Раифа Алагић. Посланик Раденка Балта присуствовала је сједници 1.02. 

Сједница је почела рад са 7. тачком дневног реда. 
 
Ад . 7: Информација о проведби Закона о царинској политици и тарифи 
            за период 1.1. до 1.12.1999. 
 
 У вези са Информацијом дискутовали су посланици Раифа Алагић, Суада 
Муминагић, Никола Шпирић и Вито Ракић. Послије дискусије Дом је једногласно 
прихватио информацију, уз сљедећи закључак: 
 Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ примио је к знању 
Информацију о спровођењу Зкаона  о царинској политици и тарифи за период 
01.01. до 01.12. 1999. године и предлаже да Савјет министара у даљем поступку на 
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спровођењу Закона о царинској политици користи примједбе, сугестије и 
приједлоге посланика, у складу са својим овлаштењима у овој области. 
 Магнетофонски снимак и писане материјале у вези с овом тачком дневног 
реда Секретаријат Парламентарне скупштине ће доствити Савјету министара.  
 
Ад – 8: Приједлог одлуке о организацији Секретаријата  
  Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине 
 
 Предсједавајући Мирко Бањац дао је уводне напомене. 
 Господин Халид Гењац је поднио амандман који је усаглашен на сједници 
Колигија, а којим се мијења став 5. тачке 4. Приједлога одлуке о организацији 
Секретаријата. 
 Дискутовали су: Никола Шпирић, Мирко Бањац, Суада Муминагић и Неџад 
Бранковић. 
 Одлука о организацији Секретаријата усвојена је једногласно, са 
амандманом господина Гењца у којем  је извршена корекција коју је предложио г. 
Никола Шпирић.  
 
Ад – 9: Нацрт пословника Представничког дома 
 
 Уводне напомене дао је предсједавајући Мирко Бањац. 
 У дискусији су учествовали: Суада Муминагић, Алма Чоло, Мирко Бањац, 
Ибрахим Спахић, Мара Перкановић, Вито Ракић, Миодраг Деретић, Десанка 
Рађевић, Бранко Докић, Никола Шпирић, Бранислава Јовановић, Сејфудин Токић и 
Ана Хавел.  
 Послије дискусије Представнички дом је усвојио Нацрт пословника, уз 
закључак да предлагач размотри све примједбе и сугестије посланика изнесене у 
дискусији о Нацрту и на основу њих и Нацрта изрди приједлог пословника 
Представничког дома. 
 За Нацрт са закључком гласало је 25 посланика, а 2 су се уздржали. 
 
Ад – 10: Приједлго закона о јавним исправама 
 
 Посланик Алма Чоло изнијела је став Комисије о уставним и правним 
питањима, да постоји уставни основ за доношење овог закона. 
 Господин Нуџеим Речица је у име предлагача образложио разлоге за 
доношење закона. 
 У дискусији су учествовали: Десанка Рађевић, Никола Шпирић, Миодраг 
Деретић, Алма Чоло, Сејфудин Токић, Мара Перкановић, Перо Скопљак и Бранко 
Докић. 
 Послије дискусије предсједавајући је дао паузу ради консултација, а послије 
паузе је констатовао да је на Приједлог закона дато више амандмана о којима 
предлагач није у могућности да се изјасни из разлога што није могуће сазвати 
чланове Савјета министара. Зато је предложио да се ова тачка дневног реда одгоди 
за 17. сједницу Представничког дома, а посланике који имају још амандмана позвао 
да их у писаној форми доставе Секретаријату Парламентарне скупштине. 
 Приједлог  предсједавајућег је прихваћен. 
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Ад – 11: Приједлог закона о измјенама и дпунама Закона 
               о путним исправама (предлагачи: С.Токић и И.Дивковић) 
 
 Посланик Сејфудин Токић поднио је образложење Приједлога закона. 
Дискутовали су: Мара Перкановић, Абдурахман Малкић, Десанка Рађевић, Бранко 
Докић, Расим Кадић, Алма Чоло, Иво Дивковић, Никола Шпирић, Тарик 
Чаршимамовић, Сејфудин Токић, Миодраг Деретић, Ибрахим Спахић,  Суада 
Муминагић и Мирко Бањац. 
 Послије расправе Дом се изјаснио о Приједлогу закона. ЗА Приједлог је 
гласало 19 посланика, 10 је гласало против, а 2 су се уздржали.  Приликом гласања 
по ентитетима из ФБиХ гласало је 17, а из РС 2 посланика.  
 Предсједавајући је констатовао да је Приједлог закона добио већину 
присутних, али да није добио ентитетску већину из Републике Српске и да исти иде 
на усаглашавање. 
 
Ад – 12: Закон о Савјету министара: 

a) Приједлог  закона о Савјету министара (предлагачи: С.Токић и 
И.Дивковић) 

б)   Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о Свјету министра 
(предлагач: Вито Ракић) 

 
 Посланик Иво Дивковић поднио је уводно излагање о Приједлогу закона под 
подтачком а). У дискусији су учествовали: Алма Чоло, Мирко Бањац, Ибрахим 
Спахић, Сејфудин Токић, Аднан Јахић и Иво Дивковић.  
 Послије дискусије обављено је гласање. 
 ЗА приједлго закона гласало је 9, против нико, а 14 посланика се уздржало. 
Предсједавајући је констатовао да Приједлог закона предлагача посланика 
С.Токића и И.Дивковића није добио већину присутних посланика. 
 Посланик Вито Ракић поднио је образложење Приједлога закона о измјенама 
и допунама Закона о Савјету министара – подтачка б). У дискусији су учествовали 
Сејфудин Токић, Вито Ракић и Ибрахим Спахић. Господин Токић је поднио 
амандман на чл. 3. Приједлога закона који је, након усаглашавања, прихваћен од 
стране предлагача. 
 Предсједавајући је дао на гласање Приједлог закона са амандманом г. 
Токића. 
 ЗА је гласало 16 од 26 присутних посланика, против није гласао нико, а 10 
посланика се уздржало. 
 Гласајући по ентитетима, из РС је гласало 8, а из ФБиХ такође 8. 
Предсједавајући је констатовао да Приједлог закона није добио ентитетску већину 
из Федерације БиХ и да исти иде на усаглашавање. 
 
Ад – 13: Закон о празницима и благданима БиХ 

a) Нацрт закона о празницима БиХ (предлагачи: С.Токић-И.Дивковић) 
б) Нацрт закона о празницима и благданима (Предлагач Савјет Министара) 

 
Сејфудин Токић је образложио Нацрт закона под подтачком а), а у дискусији 

су учествовали: Ибрахим Спахић, Расим Кадић, Десанка Рађевић, Никола Шпирић, 
Касим Трнка у име Предсједнитшва БиХ, Абдурахман Малкић, Иво Дивковић, 
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Мара Перкановић, Вито Ракић, Сејфудин Токић, Мирко Бањац и Бранислава 
Јовановић.  

Послије дискусије и више реплика обављено је гласање о Нацрту закона, уз 
закључак да се примједбе, приједлози и сугестије из расправе користе при изради 
приједлога закона. 

ЗА Нацрт је гласало 17 од 25 присутних посланика. Осам посланика се 
уздржало од гласања 

Гласајући по ентитетима, из ФБиХ гласало је 11, а из РС 6 посланика.  
Предсједавајући је констатовао да је Нацрт закона о празницима БиХ 

предлагача С. Токић и И.Дивковића,  са закључком добио подршку Дома.  
 
Образложење Нацрта закона о празницима и благданима (подтачка б)) 

поднио је г. Нуџеим Речица, замјеник министра за цивилне послове и 
комуникације.  

У дискусији су учествовали: Хилмо Неимарлија, Никола Шпирић, Аднан 
Јахић, Сејфудин Токић, Перо Скопљак, Никола Шпирић, Иво Дивковић и  Мара 
Перкановић. У име Свјета минситара говорио је потпредсједник Невен Томић, а 
потом је предсједавајући Нацрт закона дао на изјашњавање, уз питање – Ко је за то 
да Нацр, уз примједбе, приједлоге и сугестије,  иде у израду приједлога закона. 

ЗА је гласало 14 посланика, а 12 се уздржало. По ентитетима, из ФБиХ 
гласало је 10, а из РС 4 посланика. 

Предсједавајући је констатовао да Нацрт закона није добио ентитетску 
већину из РС и да иде на усаглашавање. 
 
Ад  -  14: Нацрт закона о постпуску закључивања и извршавања 
                међународних уоговора 
 
 У овом дијелу сједнице предсједавао је мр Перо Скопљак, први замјеник 
предсједавајућег. 
 Поводом ове тачке дневног реда дискутовали су Иво Дивковић и Никола 
Шпирић. 
 Послије дискусије Представнички дом је једногласно (са 22 посланика) 
усовјио Нцрт закона уз закључак да се примједбе, приједлози и сугестије посланика 
користе при изради Приједлога закона.  
 
Ад – 15: Одговори на посланичка питања  и питања посланика. 
 
 Предсједавајући је констатовао да нема пристиглих одговора на посланичка 
питања.  
 Посланичка питања поставили су: 
 
Никола Шпирић: 
 
 Да ли је или није валидан посланички мандат г. Ибрахима Ђедовића, коме је 
мандат у Представничком дому верификован, и зашто једна политичка опција која 
је на изборима добила посланика, нема политичко право да брани своје ставове у 
овом Парламенту? (Питање упутио предсједавајућем Представничог дома и ОСЦЕ-
у) 
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Ибрахим Спахић 
 
 1. Затражио информацију од Предсједништва БиХ да  Дому достави 
информацију о томе коју улогу има БиХ као домаћин једног од радних столова 
Пакта за стабилност у Југоисточној Европи и  у којим пројектима, у оквиру три 
радна стола, БиХ учествује (безбједност, економија, људска права и слободе)? 

2. Поново подсјетио на обавезу Савјета минситара да Парламенту достави 
Економску стратегију и социјалну политику Босне и Херцеговине. 
 
Абдурахман Малкић: 
 
 Затражио да Представнички дом и друге институције заузму став о 
провокацијама неких посланика према другим посланицима. 
 
 Вито Ракић и Никола Шпирић поставили питање необјављивања Одлуке о 
статусу и положају избјеглих у Босну и Херцеговину у “Службеном гласнику БиХ”,  
коју је Представнички дом усвојио 01.12.1999.године, изразивши претпоставку да је 
објављивање спријечио неко коме се Одлука не ”уклапа у програм његове 
политичке странке”. 
 
 Суада Муминагић доставила је у писаној форми сљедећа питања: 

1. Да ли је Влада Финске одобрила донацију Вијећу министара БиХ, 
односно БиХ као држави? 

2. Колики је износ донације за који период и за које намјене је усмјерена? 
3. Ко је овлаштен за имплементирање ове донације? 
4. Ко има право да користи средства донације и по којим критеријима? 
5. Да ли су критерији јавно објављени, или на други начин доступни 

потенцијалним корисницима? 
6. Ко ће вршити надзор над кориштењем средстава ове донације, односно 

њиховој сврсисходној употреби? 
 

Саставни дио овог записника је магнетофонски снимак 16. сједнице 
Представничког дома . 

 
 
 
          ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ 
     ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА 
            Мр Мирко Бањац 

 

  


